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Posvet o lokalni samoupravi 

nsm? 
Dr. Hajko Pirnat: "Krško je velik problem zafuranih socialističnih projektov." 

Dr. Pirnat je opozoril na nevar
nost glede financiranja, kajti lo
kalne samoupravne skupnosti 
se bodo morale financirati iz las
tnih sredstev, in je predlagal, da 
se pripravijo izračuni, ki bodo 
pokazali, ali je preoblikovanje 
smotrno. 

Razprava je potekala o odloči
tvi glede števila občin (4 ali 7 na 
območju sedanje krške občine) 
in o reorganizaciji občin v mes
tno občino, ki ima večje pristoj
nosti na področju urbanizma, 

Krško, 20. januarja - Mestna 
občina - to je bila rdeča nit 
posveta, ki ga je sklical župan 
Danilo Siter. Vabljeni so bili 
delegati skupščine občine, 
predsedniki skupščin in sve
tov KS, politične stranke v ob
čini oz. njeni strankarski prva
ki. Na vsebinska vprašanja 
glede reorganizacije občine 
sta odgovarjala strokovnjaka 
s področja lokalne samoupra
ve, dr. Rajko Pirnat in njegov 
sodelavec iz Inštituta za javno 
upravo pri Pravni fakulteti. Po
sveta sta se udeležila tudi po
slanca državnega zbora Bran
ko Jane (LDS) in Franc Černe
lič (SKD) ter svetnik Franc 
Glinšek. 

Uvodno besedo je imel dr. 
Rajko Pirnat, ki je poudaril t.i. 
dvotirnost: "Občine so postav
ljene pred dilemo, ali se na zbo
rih občanov odločati za referen
dum glede reorganizacije ali ne. 
Pogoj za to je relativna zaokro
ženost naselja in homogenost 
interesov prebivalstva, ki živi na 
posameznem referendumskem 
področju. 

>3MMMK. 

LOKALNA SAMOUPRAVA 
- BOLHA IN PES 

Lonec, ki ga je državni zbor napolnil s svežnjem nedore
čenih zakonov o lokalni samoupravi in ga postavil na občin
ske kuhalnike, je začel nezadržno kipeti. Da je šlo pri obli
kovanju in sprejemanju lokalne zakonodaje za dejanje ste
klega polža, ni nobenega dvoma več. Nerodno je samo to, 
da stekli polž hoče preprečiti, da bi kača postala jalova. 
Popolnoma jasno je, da je prebivalcem Slovenije ustavno 
zagotovljena pravica do lokalne samouprave, nikjer pa ni 
decidirano določeno, da je prvenstvena pravica do kvalitet
ne samouprave. Zato se tudi zdi, da zgolj s premikom od 
enotnosti k razdrobljenosti določenega prostora v tem tre
nutku ni mogoče doseči bistvenega premika k večji kvaliteti, 
ampak predvsem izstreliti v politično orbito lokalne liderje 
dvomljivih sposobnosti. Gre za klasično metodo palice in 
korenčka ter za umetnost komuniciranja z muhasto, a nika
kor ne nespretno sogovornico - državo. 

Velika dilema, do katere prihaja v občini, je raven dogo
varjanja. "Operativci", ki pripravljajo strokovne predloge za 
rešitev globalnih vprašanj bodoče urejenosti sedanje obči
ne, so namreč popolnoma omejeni s političnim zakonom, 
ki omogoča edinole to, da je oziroma da bo za vsako sporno 
točko potreben izrecen politični dogovor, ki bo ponujen v 
končno odločanje ljudem na terenu. 

"Terenci" bodo tista kategorija, ki bo hkrati tudi končni 
porabnik "svoje" odločitve, za katero pa lahko že vnaprej 
trdimo, da bo politična, predvsem zaradi medsebojne neus
klajenosti zakonov o lokalni samoupravi, lokalnih volitvah 
in referendumu, ki so rezultat političnega konsenza parla
mentarnih strank, ter delovanja operativcev, katerih reakcije 
so podobne najslabši varianti igranja pokra - maksimalno 
blefiranje brez skritih adutov. 

To je enostavna, mogoče celo vulgarna podmena, vendar 
drugače ne gre, saj tudi država kot najbolj zainteresirana 
stranka še ni razkrila vsega, kar se za njenim trganjem 
skriva. Evidentno je samo to, da cefranje poteka pod elegan
tno krinko demokracije, ki daje terencem možnost, da sami 
odločajo o svoji usodi. Napihovati demokracijo do take 
mere je vulgarizem, ki si ga lahko privošči samo velika 
požrešnica, ki bo ob delitvi sedanjega občinskega premo
ženja odgriznila največji kos in ga odnesla v prostore cen
tralizma. 

Preden se dokončno odločimo, premislimo, ali želimo 
postati majhna in nepomembna bolha na velikem in požre
šnem psu, ki nam bo požrl vse dobrote, pustil pa velik kup 
blata in ostale nesnage. Damjan Lah 

šolstva, kulture, zato pa tudi 
večje stroške. Franc Glinšek je 
opozoril, da je to stvar ekonom
ske, nikakor pa ne politične pre
soje. Tone Bučar (SDSS) je za
govarjal tezo poslanca Iva Hva
lice, da ima občina Krško kot 
celota možnost pridobitve statu
sa mestne občine (vendar se bo 
o tem še enkrat posvetoval s 
poslancem Hvalico). "Zavzemati 
se moramo za mestno občino, 
ki bo sedež Posavja, kajti druga
če bomo postali zaostala perife

rija Celja ali Novega mesta," je 
povedal Branko Vodopivc in pri 
tem opozoril še na problem Do
lenje vasi (katero referendumsko 
območje?). Socialisti poudarja
jo, da je najslabša varianta za
vlačevanje reorganizacije in da 
potrebujemo močno mestno ob
čino. Herman Kunej, predsednik 
IS, smatra, da lahko pričakuje
mo težko situacijo glede občin 
(npr. Brestanica in Senovo). De
mokrati po besedah Milana Ve-
neka zahtevajo hitro in kratko 
varianto reorganizacije, s tem pa 
tudi korak naprej (da ne bomo 
na t.i. jugu). 

Razpravljalo je še več udele
žencev, ki so bili skupnega mne
nja, da se je treba zavzemati za 
status mestne občine. Jože Sti-
brič (SND) je zahteval, da se 
sprejme konkreten zaključek 
posveta ("Državni zbor naj nam 
ne bo za vzgled!"). Sprejeli so 
pobudo g. Veneka, da se naredi 
izračun za vseh 7 občin, po ka
terem b(.oo možne kalkulacije 
za vse variante. 

Nekateri zaključki bodo poda
ni že ta teden na seji skupščine, 
vendar bo o lokalni samoupravi 
še veliko govora, kajti kot je dejal 
Pirnat: "Krško je velik problem 
zaradi zafuranih socialističnih 
projektov." (Sandi Gelb) 

CospodarsHa zbornica Posavja 

Že 61 posavskih podjeti j 
v združenju GZ 

Krško, 25. januarja - Z dana
šnji dnem je pristopno izjavo za 
vstop v Združenje delodajalcev 
Slovenije podpisalo 61 podjetij 
iz Posavja, ki zaposlujejo 64,8 
% vseh zaposlenih v regiji, je na 
začetku sestanka, ki ga je Ob
močna gospodarska zbornica 
Posavja organizirala kot posvet 
oz. pripravo na ustanovno skup
ščino združenja, povedal njen 
predsednik Valentin Dvojmoč. 

Naloge združenja bodo skrb 
za trg delovne sile, določanje 
osebnih dohodkov in socialni 
odnosi. Statut združenja, ki ga 
je na današnjem posvetu obrav
naval upravni odbor, predvideva 
74 članov, od tega naj bi bilo 
pet predstavnikov podjetij, ki za
poslujejo do pet zaposlenih, in 
deset predstavnikov podjetiji s 
5-50 zaposlenimi. Pri tem je 
upoštevan kriterij velikosti kapi
tala in števila zaposlenih delav
cev. 

Kandidate za upravni odbor je 
možno kandidirati po branžnem 

principu ter po velikosti podjetij. 
Na posvetu so evidentirali mož
ne kandidate za člane UO Zdru
ženja iz Posavja iz naslednjih pa
nog: kmetijstvo, živinoreja in 
prehrana - Karla Recerja (Vino 
Brežice); lesarska industrija -
Štefana Teraža (Stilles Sevnica); 
promet in zveze - Draga Vimpol-
ška (Prevoz Brežice); tekstilna 
industrija - Franca Ernestla (Lis
ca Sevnica); usnjarsko predelo
valna ind. - Marjana Kurnika 
(Kopitarna Sevnica); inženiring -
Petra Žiganteja (Savaprojekt 
Krško), za področje energetike, 
gostinstva in turizma pa bosta 
kandidate sporočila NEK in Ter
me Čatež. Za predstavnika sek
cije malih podjetij do pet zapo
slenih so evidentirali Alojza Une-
tiča iz Kemokovine, za sekcijo 
malih podjetij nad pet zaposle
nih Jureta Šlogarja - Zagorec 
Boštanj, za predstavnika posav
ske regije v upravnem odboru 
pa direktorico Inpleta Blanca 
Marijo Jazbec. (B. Bjegovič) 

' 

Zveza kulturnih organizacij Krško in Kulturni dom Krško 
vabita občane na 

OSREDNJO PROSLAVO 
V POČASTITEV SLOVENSKEGA 
KULTURNEGA PRAZNIKA 

v soboto, 5. februarja ob 19. uri. 

Čelno trčenjev Star i vasi 
Krško, 24. januarja - Malo 

po štirinajsti uri sta na regio
nalni cesti med Brežicami in 
Krškim (na koncu Stare vasi) 
trčili osebni vozili. Osemnajs-
tletna voznica je med vožnjo iz 
Brežic proti Krškemu iz nezna
nega vzroka (v poročilu UNZ je 
zapisana "nepazljivost") zapelja
la na levo in trčila v R-4, s kate
rim se je voznik pripeljal iz nas
protne smeri. 

Trčenje je bilo tako silovito, da 
je bil vozničin avto na koncu obr
njen s sprednjim delom poroti 
Brežicam, tisti, ki je ,-rišel iz 
Krškega, pa je gledal nazaj proti 
Krškemu. Kljub ogibanju sta vo
zili trčili in tistega, ki je prihajalo 
iz Krškega, je vrglo s ceste. Vo
zili sta krepko poškodovani, po
sledice telesnih poškodb pa se 
bodo verjetno šele pokazale v 
pravi luči. Uradno poročilo go
vori o treh težko in treh lažje po
škodovanih udeležencih te pro
metne nezgode. 

Vem, da je lahko biti pameten 
za druge, a resnično nimam tega 

namena. Vsem nam, ki bolj ali 
manj redno sedamo za volan, bi 
le rad priklical misel. Policisti po
stavljajo svojo radarsko zasedo 
praviloma v Dolenji vasi. Vozni
ška solidarnost hvala bogu ne 
pozna meja in tako vsi vozimo 
mimo radarja kot angelčki. A 
vsaj tisti čas vozimo po predpi
sih. Ker prekrškov ni, se zaseda 
umakne, mi pa po gasu. S polno 
glavo različnih misli se zapodi
mo po cesti, kolikor nam avto 
nese in kolikor si upamo. In ne
kateri si upajo kar veliko. Potem 
pa se primeri še, da nekdo iz 
kakršnega koli "vzroka zapelje 
na levo stran cestišča" ter z vso 
silo trešči v nasproti vozečega. 
Zato se kaže od časa do časa 
spomniti, da ne vozimo po pred
pisih zaradi policistov, ampak 
zaradi sebe in sočloveka. Morda 
bi kvečjemu kazalo še državo 
spomniti na to, da so najvišji 
stroški v posledicah prometnih 
nezgod, najnižji (vsaj z nekaj 
učinka) pa v različnih akcijah, od 
- 10 % dalje. (Ika) 

mesto Je podpisal 

Dveletno sponzorstvo 
z Natalijo Repec 

Pretekli teden je v kostanjevi-
ški gostilni Žolnir direktor no
vomeškega Pionirja podpisal 
dveletno pogodbo o sponzor
stvu s plavalko PK Celulozar 

Natalijo Repec. "Prepričan 
sem, da bomo čez dve leti po
godbo z Natalijo podaljšali, "je 
izjavil. Več o tem na 11. strani. 
(Foto: B. C.) 


